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  Algemene Beschouwingen Heemstede, 

03-11-2016                                                   

Grenzen stellen en zuivere keuzes maken 

In 2015 begon onze terugblik ermee dat wereldproblemen direct invloed 

hebben op de begroting van Heemstede. Het betrof de vluchtelingen-

stroom en de klimaatsverandering. Na de begrotingsraad van 2015 heb 

ikzelf met 15.000 anderen in Parijs  gedemonstreerd voor een goed 

klimaataccoord. We hebben daar een rode lijn getrokken als grens, tot 

hier en niet verder. 

Terugkijkend op 2016 ligt er ook voor onze raad een belangrijke 

verantwoordelijkheid voor wat betreft het stellen van grenzen en het 

maken van zuivere keuzes. We hebben dat bijvoorbeeld gemerkt met de 

burgerparticipatie. Niet iedereen trekt dezelfde grens. Denk hier aan de 

botsing tussen privé belang en algemeen belang. En wat is vervolgens 

‘algemeen belang’? Verwarring kan gemakkelijk ontstaan, zowel tussen 

burgers onderling, maar ook binnen de Raad en tussen Raad en 

College. Sprekende voorbeelden hiervan zijn de besluitvorming over de 

Reggelaan en het Wilhelminaplein. Wij hebben het ook gezien bij het 

heropenen van de spoorwegovergang bij de Laan van Alverna. Er zijn 

grote woorden gevallen. Zelfs werd de moraliteit en integriteit van de 

voorstanders van het heropenen van de overweg ter discussie gesteld.  

GroenLinks roept alle raadsleden op steeds het best mogelijke besluit te 

nemen: alle informatie bestudeerd, alle meningen gehoord, alle 

belangen gewogen. En ja, dan zullen niet alle raadsleden tot dezelfde 

keuze komen. Dat moeten we dan accepteren.  

 

Nu vooruitkijkend,  

GroenLinks heeft  drie prioriteiten voor 2017:  

1. Duurzaamheid; 

2. Participatie; 

3. En Burgerparticipatie. 

https://groenlinks.nl/
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Prioriteit 1: Duurzaamheidsnota uitvoeren 

De motie van GroenLinks over het bereiken van de doelen van het 

klimaatakkoord is begin dit jaar unaniem aangenomen. Ze zijn nu 

vastgelegd in de nieuwe duurzaamheidsnota. Heemstede stond in 2014 

op 0,7% duurzaam opgewekte energie. Dit zijn zo’n 80 huishoudens. 

Alleen exponentiële groei zal ervoor zorgen dat ook in 2020 minimaal 

20% van de energie duurzaam wordt opgewekt in Heemstede, de 

doelstelling die volgt uit het klimaatakkoord. 

We kunnen ook veel energie BESPAREN, 20% minder verbruik in 2020 

volgens het klimaatakkoord, 1½ procent daling per jaar volgens het 

energieakkoord. Er is een enorme potentie voor bedrijven in 

Heemstede, verenigd in Heemsteedsduurzamer, om onze woningen 

duurzamer te maken. Voor gemiddeld  35000 Euro kan  een woning 

klimaatneutraal worden gemaakt. Gemiddeld over 12.500 woningen in 

Heemstede ligt er in potentie werkgelegenheid voor ruim 400 Miljoen 

Euro. Investeringen die zich in 6-10 jaar terugverdienen!  

Laten we dat mogelijk maken. GroenLinks vindt dat dit uitgewerkt moet 

worden in de jaarlijkse uitvoeringsprogramma’s. De begroting voor 2017 

geeft aan dat we € 20.000 uitgeven aan grijs water in het raadhuis. Er 

komt een reserve voor nieuw beleid. Daarin staat de uitvoering van de 

duurzaamheidsnota niet genoemd. GroenLinks vindt € 20.000 voor grijs 

water in het stadhuis veel te mager. Daarom hebben wij een 

amendement voorbereid om 2 promiel, dus één vijfhonderste deel van 

de begroting, of wel € 8 per huishouden, te reserveren voor de 

uitvoering van de nieuwe duurzaamheidsnota. Dat komt erop neer dat 

we voor duurzaamheid voor de komende paar jaar een vrijwel gelijk 

bedrag vragen als het bedrag dat beschikbaar was voor de uitvoering 

van de duurzaamheidsnota 2012-2016. 
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Prioriteit 2: Integratie en participatie 

Heemstede heeft tot op heden haar aandeel geleverd voor wat betreft 

de opvang van vluchtelingen. Nu moet gezorgd worden voor snelle 

integratie en uitzicht op werk. We zien sowieso een groeiende groep 

inwoners die moet terugvallen op de bijstand en de bijzondere bijstand. 

Weliswaar is die groei een landelijke trend, maar het verdient blijvende 

aandacht.  

Bij de begrotingsbehandeling van 2015 hebben we al om een verklaring 

gevraagd voor het aantal toegenomen bijstandsuitkeringen. Die vraag is 

als volgt beantwoord:  

1. een vertraagde doorwerking van de economische crisis;  
2. een traag herstel van de economie; 
3. de aantallen statushouders; 
4. een uitbreiding van de doelgroep met WSW-ers en voormalige 

Wajongers.  
 

In 2017 blijft een stijgende lijn zichtbaar, ondanks een economie die nu 

toch duidelijk aantrekt.  

Wat we inmiddels weten is dit: er worden inspanningen geleverd om 

moeilijk te bemiddelen statushouders extra te ondersteunen, zoals door 

middel van taallessen. Voorts wordt met iedere uitkeringsgerechtigde 

een plan van aanpak gemaakt waarin beschreven is wat hij of zij gaat 

doen en welke tegenprestaties kunnen worden geleverd door 

vrijwilligerswerk of mantelzorg. Dat is op zichzelf sympathiek, maar 

betaald werk is natuurlijk voor de bijstandgerechtigde, maar ook voor het 

huishoudboekje van de gemeente, veruit te prefereren.  

De meerjarenbegroting laat zien dat de tekorten op de bijstandsverle-

ning de komende twee jaar nog betaald kunnen worden uit  oude 

reserve. Vanaf  2019 moet het tekort echter uit de Algemene reserve 

komen. Het gaat dan om 155.000 Euro per jaar. In verband hiermee zou 

GroenLinks graag zien dat er een Plan van Aanpak komt hoe de 

komende jaren de afname uit de bijstand ten gunste van werk kan 

worden bevorderd. Hoe staat het College hier tegenover?  
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T.a.v. de VOORLICHTING over het recht op bijstand en bijzondere 

bijstand heeft de gemeente het afgelopen jaar, mede door een motie 

daarover van PvdA en GroenLinks, de nodige inspanning geleverd. 

Daar zijn wij verheugd over. Toch blijkt uit recent klanttevredenheids-

onderzoek van IASZ dat nog steeds veel betrokkenen niet op de hoogte 

zijn van diverse regelingen. Kan het college daar een verklaring voor 

geven en een oplossingsrichting aanwijzen? 

 

Prioriteit 3: Burgerparticipatie 

GroenLinks wil verder experimenteren met vormen van burgerparticipa-

tie. Van het Havenlab hebben we tot nu toe veel geleerd. Maar laten we 

ook tempo maken. Er ligt een rapport van de rekenkamercommissie, 

waarover we nog zullen spreken. De raadswerkgroep heeft niet willen 

wachten en al uitgesproken nog dit jaar met een geactualiseerd plan van 

aanpak te komen en vervolgens nog vóór de volgende 

gemeenteraadsverkiezingen een praktisch beoordelingskader te zullen 

opstellen. Een motie van de raadswerkgroep kunt u tegemoet zien.  

GroenLinks vindt het noodzakelijk om een voorziening te treffen in de 

begroting, die de realisatie van de plannen van het Havenlab 

ondersteunt.  

Groenlinks steunt de motie van de PvdA om eenvoudige en eenduidige 

spelregels op te stellen voor het aanvragen van (financiële) 

ondersteuning bij een burgerinitiatief. 

 
 
Tot slot nog een drietal aandachtspunten: 
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1. GroenLinks maakt zich zorgen om DE VERSCHRALING 

VAN HET OPENBAAR VERVOER. 

Er ligt een motie uit de begrotingsraad van vorig jaar “Mobiliteit voor 

iedereen”. Daar is nog weinig mee gedaan. Drie vragen aan het college: 

1. Wanneer komt de inventarisatie van het vervoersaanbod? 
2. Wil het college toch eens onderzoeken of vervallen bushaltes langs 

de Heemsteedse Dreef weer in gebruik kunnen worden genomen? 
3. Hoe kunnen de vervoersvoorzieningen voor doelgroepen verbeterd 

worden, bijv. een buurtbus, en kan daarvoor het overschot uit de 
reserve decentralisaties worden ingezet? 

 
Zoals bekend wil GroenLinks geen nieuwe parkeergarages. Laten we 
liever geld uitgeven aan beter fietsparkeren bij station. Daarom 
steunen wij het amendement van de PvdA voor voortzetting van de 
gratis stalling bij het station.  
 
 
 

2. Het tweede aandachtspunt betreft de FINANCIEN. 

We hebben een meerjarenbegroting die sluitend is. Dat is mooi. 
GroenLinks vindt het echter nauwelijks acceptabel dat een risico-
paragraaf PM posten bevat.  
Aan de batenkant daarentegen  wordt de onbenutte belastingcapaciteit 
niet berekend en wordt ook niet ingegaan op de mogelijke stille 
reserves, terwijl momenteel de onroerende zaken in waarde stijgen. 
Daarom verzoekt GroenLinks het college om in de volgende 
begrotingen en jaarrekeningen het volgende mee te nemen: 

1. Geen PM posten meer in de risicoparagraaf, en alle risico’s met 
de kennis van dan waarderen; 

2. Een berekening maken van de onbenutte belastingcapaciteit,  
bijv. t.o.v. het landelijk gemiddelde tarief; 

3. Een inschatting maken van de stille reserves. 
 
We steunen een motie van de PvdA om de effecten van de 
uitgevoerde bezuinigingen te inventariseren. 
 
Ten slotte zien we mogelijkheden om de uniforme begrotingsindeling 
bij de begroting 2018 in te voeren. GroenLinks vindt het belangrijk dat 
dit vóór de komende gemeenteraadsverkiezingen geregeld is.  
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3. Tot slot de zorg voor gewonde vogels 
We zijn nu met het bestrijden van onkruid gifvrij bezig. Goed voor 
mens en dier. Als gemeente hebben we onze wettelijk zorgplicht ook 
opgepakt voor zwerfdieren. Laten we nu ook zorgdragen voor 
gewonde vogels net zoals alle omliggende gemeenten dat hebben 
gedaan. Daartoe hebben wij een amendement  voorbereid. 
 
 
 

Ter afsluiting : 
GroenLinks wenst  College, Raad en ambtenaren ook het komend jaar 
plezier in het werk en goede resultaten. En we hopen dat onze 
bewoners tevreden kunnen zijn met het bestuur van hun gemeente en 
zelf initiatieven blijven ontwikkelen. 


